
Svar fra Ås AP 
 
Arealforvaltning og lokalmiljø 
 

1. Ås Ap vil bevare viktige natur- og friluftsområder i kommunen, både større og 
sammenhengende og mindre grønne lunger. Derfor har vi i inneværende periode sagt nei til 
å bygge ut store områder i Nøstvedtmarka, Nordbymarka og Holstadmarka.  
 

Vi har vedtatt varige grønne grenser for utbygging rundt utbyggingsområdene i kommunen, 
som vi skal sikre.  
 

Vi har også vedtatt en naturmangfoldplan som vi følger opp med midler.  
 

2. Vi har både en naturmangfoldplan og kommuneplan med et godt kunnskapsgrunnlag over 
naturverdier i kommunen. 
 

3. Vi vil sørge for nok ressurser til å ivareta naturverdier i saksbehandling og i oppdatering av 
kommuneplanen.  
 

4. Ås arbeiderparti ønsker en regional kartlegging og forvaltning av sårbare arter som frosker 
og salamandere. 
 

5. Dette har til nå ikke vært en aktuell problemstilling i Ås. 
 

6. Ja. 
 

7. Ås Ap mener klimakrisen er vår tids største utfordring. Derfor vil klima- og miljøhensyn være 
gjennomgående i alt kommunen gjør.  
Ås Arbeiderparti vil derfor: 

- Videreutvikle klimabudsjett og klimaregnskap årlig fra kommunen. 
- Styrke arbeidet med klimavennlige anskaffelser 
- Gjøre det enklere for befolkningen å gå. Jobbe for å bevare stier og trygge skoleveier og 

løfte arbeidet for gående i kommunens strategier. 
- Legge til rette for flere gang- og sykkelveier, gangveier og sykkelfelt. 
- At nye kjøretøy i kommunen skal være nullutslippskjøretøy 
- Stille strenge klima- og miljøkrav i private plan- og byggeprosjekter, og kreve fossilfrie 

anleggsplasser 
- Fortsette å stille krav om fossilfrie anleggsplasser i kommunens egne byggeprosjekter, etter 

hvert utslippsfrie. 
- Fortsette satsingen på redusert energibruk, arealeffektivisering og mer utbygging av solceller 

og miljøvennlige energiformer i kommunale bygg. 
- Redusere matsvinn og legge til rette for kortreist mat i kommunale tjenester. 
- Nye kommunale bygg skal ha solceller og være nullutslippsbygg. 
- Ha en bærekraftig arealpolitikk, hvor mesteparten av nye boligområder legges nær toget. 

Ellers legge nye boligområder nært veletablerte bussruter med hyppige avganger. 
 

8. Ås Ap vil føre en bærekraftig arealpolitikk, hvor dyrka mark og viktige natur- og 
friluftsområder sikres.  
 

Kommuneplanens arealdel denne perioden overførte vi større områder tilbake til LNF-
områder enn som ble overført fra LNF til utbygging. Ingen nye områder med dyrka mark ble 
omdisponert til utbygging. 
 

Det er utarbeidet skjøtselsplaner for Slorene, Kjøyabukta og Syverudbekken. 
Ås arbeiderparti har startet diskusjoner omkring kystnære påvirkede myrer i Ås kommune, og 



vil fortsette vurderinger om det er ønskelig med myrrestaurering.  
 

Vi har tatt dette opp med grunneier NMBU på Åsmåsan som et mulig pilotprosjekt for 
myrrestaurering i Ås. 
 

Ås Ap vil fortsette bekjemping av svartelista arter, og jobbe for å stanse dumping og 
spredning av hageplanter i skogkanter. 
 

9. Ås Ap ønsker å få gjort vurderinger av mulighet for restaurering av kystnære myrområder i 
Ås. Vi har foreløpig ikke satt konkrete mål for omfang eller tidsplan. 
 

Jordvern og matsikkerhet 
 

10. I denne perioden har Ås Arbeiderparti ikke omdisponert noen nye områder med dyrka mark 
til utbygging. Vi vil i neste periode heller ikke omdisponere mer dyrka mark til utbygging, men 
ta vare på og utvikle landbruksnæringen, matproduksjon og kulturlandskapet i kommunen. 
 

11. Ja. 
 

Oslofjorden 
 

12. Ja.  
Ås kommune er en foregangskommune i arbeidet med å fornye avløpsrør slik at 
avløpsvannet ikke lekker ut til resipientene. Dette arbeidet vil Ås AP fortsette, gjennom 
hovedplan og tiltaksplan for vann og avløp. Utslippene er betydelig redusert de siste årene. 
Ås kommune har to renseanlegg. På Nordre Follo renseanlegg er det innført 
nitrogrenrensing, og vi fornyer nå hele anlegget sammen med Nordre Follo kommune. På 
Søndre Follo renseanlegg, som Ås eier sammen med Vestby, ønsker Ås Arbeiderparti også 
å innføre nitrogenrensing, og vi har allerede innført tiltak som vesentlig reduserer utslippene. 
I begge renseanleggene er det gjennomført tiltak som betydelig reduserer utslippene de siste 
årene. 
Ås Ap har støttet innføring av forbud mot dumping av avløp fra båt, og etableringen av 
septikmottak for båter på Nesset i Ås. 
Ås Ap vil fortsette samarbeidet med vannområdene PURA og MORSA og bøndene i Ås for å 
videreføre effektive tiltak mot avrenning av næringsstoffer fra jordbruksområder. 
 

13. Ås Arbeiderparti ønsker å støtte opp om tiltak og kunnskapsgrunnlag som kan redde 
Oslofjorden. Vi kjenner ikke til detaljene rundt hva eller hvem som skal gjøre i en slik 
sektorovergripende analyse. Det er kanskje ikke naturlig å gjøre av en enkelt kommune, men 
må løftes til et høyere forvaltningsnivå. Ås Ap støtter initiativet om å utrede mulighetene for 
en vernesone for hummer i Bunnefjord-området. Ås Ap støtter initiativene om plikt til merking 
av båter og opprydning av båtvrak.  
 

14. Ås Arbeiderparti ønsker å ta vare på strandsonen og sikre allmennhetens tilgang til fjorden, 
og følger derfor en svært stram praksis for dispensasjoner for utbygging.  
 

15. Dette har ikke vært noen aktuell problemstilling innerst i Bunnefjorden der Ås kommune har 
kystlinje. 
 

16. Dette har ikke vært noen aktuell problemstilling innerst i Bunnefjorden der Ås kommune har 
kystlinje. 
 

Skog 
 

17. Ås Arbeiderparti vil sørge for at det er ressurser og kunnskapsgrunnlag til å forvalte skogens 
overordnede naturverdier gjennom kommunens plan for naturmangfold og kommuneplanens 



arealdel. Ås Ap er glad for arbeidet Naturvernforbundet har gjort for å øke kvaliteten av 
naturregistreringer i skog, og vi ønsker å bygge videre på skogbrukets miljøarbeid som 
grunnlag for forvaltning av skogen. 
 

18. Ås Ap er glad for og støtter etableringen av naturreservat i Østmarka. I Ås har ikke eget vern 
av skog vært en aktuell problemstilling. 
 

19. Ås Ap har ikke satt noe kommunalt mål for vern av skog. 
 

20. Nei, ikke på kommunalt nivå. 
 

21. ÅS Ap støtter god forvaltning av skogens ressurser. Dette omfatter både tømmerverdiene, 
naturverdiene, karbonlagrene og opplevelsesverdiene. Vi ønsker ikke å innføre lokal 
regulering av dette i Ås, men støtter utviklingen av nasjonal lovgivning som avveier disse 
verdiene på en god måte. 
 

22. Nei, det har vi ikke lovgrunnlag for. 
 

23. Vi har satt en grønn grense for utbygging i kommuneplanen. Vi har ikke vurdert noen evt 
utvidet markagrense med regulering a la Markaloven. 

 
Stedsidentitet 
 

24. Ja, dette gjøres gjennom kommuneplanens arealdel. 
 

25. Dette inngår allerede i konsekvensanalyser av utbyggingstiltak. 
 
 


	Svar fra Ås AP
	Stedsidentitet


